
Protokół Nr  XXXIX   /2017  

z obrad  XXXIX sesji Rady Miasta Rypin  w dniu 30 sierpnia  2017 roku w Urzędzie Miasta Rypin  pod 

przewodnictwem p. Jarosława Sochackiego  - Przewodniczącego  Rady Miasta. 

 

Na stan  15 radnych obecnych było  14. 

Lista obecności  stanowi zał. Nr 1 do protokołu.  

Sesja trwała od godz.  15.30 do godz.  19.20 

 

 

Porządek obrad : 

 

1.  Sprawy organizacyjne  : 

     a/ otwarcie obrad XXXIX   sesji Rady  Miasta Rypin i stwierdzenie qvorum, 

     b/  przyjęcie porządku obrad  XXXIX sesji, 

     c/ przyjęcie protokołów   XXXIV,XXXV,XXXVI i XXXVII i XXXVIII sesji. 

     d/ komunikaty. 

2.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypin z działalności w okresie od  XXXIV sesji, w  

      tym z realizacji uchwał . 

3.  Sprawozdanie przewodniczących  Komisji  Rady z prac Komisji. 

4 . Podjęcie uchwał : 

  a/w sprawie  uchwalenia  miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego   

    dla miasta Rypin  w obszarze  ograniczonym  od zachodu  ul. Cholewińskiego  i  

    zachodnią granicą  terenu  Zespołu Szkół  Nr 2 ,  od północy  ul. Koszarową, od     

    wschodu  terenami PKP  oraz od południa  ul. Dworcową( projekt  uchwały Nr   

    XXXIX/262/17 ), 



b/ w sprawie zasad obniżania  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla   

   dyrektorów  i wicedyrektorów  szkół  oraz nauczycieli  pełniących  obowiązki w ich  

   zastępstwie ( projekt uchwały  Nr XXXIX/ 263 /2017, 

c/ w sprawie  regulaminu udzielania  pomocy materialnej  o charakterze socjalnym  dla  

   uczniów  zamieszkałych  na terenie  Gminy Miasta Rypin  ( projekt uchwały Nr      

  XXXIX/264/17 ), 

d/ zmieniającej uchwałę  w sprawie określenia  jednostki  obsługującej , jednostek   

    obsługiwanych  oraz zakresu  obowiązków  powierzonych  jednostce  obsługującej  w  

    ramach wspólnej  obsługi( projekt uchwały Nr  XXXIX/265/2017), 

e/ w sprawie  wyrażenia zgody na  przeznaczenie  nieruchomości do sprzedaży( projekt     

    uchwały  Nr  XXXIX/ 266 /2017), 

f/ w sprawie  zwolnienia  z obowiązku  zbycia  nieruchomości  w drodze  przetargu ( projekt  

    uchwały Nr  XXXIX/267 /2017), 

g/  w sprawie   określenia  zasad i trybu przyznawania  pozbawiania oraz rodzajów  i  

     wysokości  stypendiów  sportowych za osiągnięte   wyniki sportowe(  projekt uchwały Nr   

     XXXIX/268 /2017),                                                                                                              

h/  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie uchwalenia  budżetu miasta Rypin na 2017 rok            

     ( projekt  uchwały Nr   XXXIX/ 269/ 2017 ), 

i/  zmieniającej uchwałę  w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  

       Gminy Miasta Rypin  na lata  2017-2024 (  projekt uchwały Nr  XXXIX/ 270/2017 ),  

j/ w sprawie stwierdzenia  przekształcenia  dotychczasowej  sześcioletniej  Szkoły Podstawowej Nr 1       

    im. mjr Henryka Sucharskiego w Rypinie  w ośmioletnią  Szkołę Podstawową nr 1  im. mjr Henryka     

    Sucharskiego w Rypinie ( projekt uchwały   XXXIX/271/2017), 

k/  w sprawie stwierdzenia  przekształcenia   dotychczasowej  sześcioletniej  Szkoły  Podstawowej nr 3  

       im. Jana Pawła II w Rypinie w ośmioletnią  Szkołę Podstawową nr 3 im. Jana  Pawła II w Rypinie  (  



       projekt uchwały  Nr  XXXIX/272/2017), 

l/ w sprawie zmiany uchwały  Nr  X/82/2007 Rady  Miasta Rypina  z dnia  29 czerwca 2007r. w  

    sprawie uchwalenia  programu pn. „ Strategia  Rozwoju Miasta Rypin  na lata 2007-2018” ( projekt     

    uchwały Nr  XXXIX/273/17), 

ł/ w sprawie  udzielenia pomocy  rzeczowej  dla Województwa  Kujawsko-Pomorskiego ( projekt    

    uchwały Nr  XXXIX/274/17), 

m/ zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia  pomocy rzeczowej  dla Województwa  Kujawsko- 

     Pomorskiego   ( projekt uchwały  nr XXXIX/275/17), 

n/ zmieniającej  uchwałę w sprawie udzielenia  pomocy rzeczowej  dla Województwa  Kujawsko- 

     Pomorskiego  ( projekt uchwały Nr XXXIX/276/17). 

5.  Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  

6.  Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

7.   Zamknięcie  obrad  XXXIX  sesji  Rady Miasta Rypin. 

 

 Ad. 1a.  

 Przewodniczący  Rady Miasta  otworzył obrady XXXIX sesji Rady Miasta . Powitał wszystkich 

przybyłych na sesje, a w szczególności  p. zaproszonych gości  : p. Jacka Borowskiego   i  Wawrzyńca 

Turowskiego.  

 

Ad.1b 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił porządek obrad sesji. Wnioskował o  wprowadzenie  do 

porządku obrad projektów uchwał , które  radni otrzymali przed sesją: 

- projektu uchwały  w sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  dotychczasowej  sześcioletniej  Szkoły        

Podstawowej  nr 1  im.  mjr Henryka Sucharskiego  w Rypinie w ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  nr 

1 im.  mjr Henryka Sucharskiego w Rypinie, w punkcie  4j  o nr  XXXIX/271/2017, 

Rada Miasta Rypin  12 głosami „za „ przy  1 „wstrzymującym „ wniosek przyjęła. 



 

- projektu  uchwały  w sprawie stwierdzenia  przekształcenia  dotychczasowej  sześcioletniej Szkoły     

  Podstawowej nr 3  im. Jana Pawła  II w Rypinie w ośmioletnią  Szkołę Podstawową nr 3 im. Jana        

  Pawła  II w Rypinie, w punkcie 4k o nr  XXXIX/272/2017, 

Rada Miasta Rypin  13 głosami „za „ jednogłośnie wniosek przyjęła. 

- projektu chwały  w sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  X/82/2007 Rady Miasta Rypina  z dnia  29 czerwca 

2007 r. w sprawie  uchwalenia  programu pn. „ Strategia  Rozwoju Miasta  Rypin  na lata 2007-2018 „ 

w punkcie  4l, o nr XXXIX/273/17, 

Rada Miasta Rypin  13 głosami „za  jednogłośnie  wniosek przyjęła. 

- projektu uchwały  w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Kujawsko-

Pomorskiego, w punkcie 4ł, o nr  XXXIX/274/17 

Rada Miasta Rypin  13 głosami „za „ jednogłośnie  wniosek przyjęła.  

- projektu uchwały   zmieniającej uchwałę  w sprawie udzielenia  pomocy rzeczowej  dla 

Województwa  Kujawsko-Pomorskiego, w punkcie  4m, o nr   XXXIX/275/17, 

Rada Miasta Rypin  13 głosami  „za „  jednogłośnie wniosek przyjęła. 

- projekt uchwały zmieniającej  uchwałę  w sprawie  udzielenia pomocy  rzeczowej dla Województwa  

Kujawsko-Pomorskiego , w punkcie 4n , o nr  XXXIX/276/17 , 

Rada Miasta Rypin  13 głosami „za „  jednogłośnie  wniosek przyjęła.  

Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie poprawiony projektu uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie  uchwalenia budżetu gminy miasta Rypin na 2017 rok ( był już wprowadzony do porządku 

obrad ) 

Rada Miasta Rypin  13 głosami „za „ jednogłośnie  przyjęła  poprawiony projekt uchwały. 

Przewodniczący  Rady poddał pod głosowanie  porządek obrad uwzględniający  przyjęte zmiany . 

Rada Miasta Rypin  13 głosami „za „ jednogłośnie  przyjęła porządek  obrad XXXIX sesji.  

 

 

 



Ad.1c 

Rada Miasta Rypin  13 głosami “za “  jednogłośnie   przyjęła   protokoły sesji od Nr XXXIV do Nr  

XXXVIII. 

 

Ad.1d 

Przewodniczący  Rady Miasta nawiązał do uroczystości , które miały miejsce  we Włoszech.  

iNastępnie głos zabrał Burmistrz Miasta p. Paweł Grzybowski , który dziękował  p. Jackowi 

Borowskiemu  inicjatorowi  tego  wspaniałego przedsięwzięcia i wyzwania jakiego się  podjął wraz z p. 

Andrzejem Ziółkowskim  z Wojskowej Akademii Technicznej. Dodał, że nasze miasto było  jedynym  

organizatorem  tej uroczystości, którą wsparły władze państwowe,  Ministerstwo Obrony Narodowej 

oraz kombatanci. Udział Konsula Generalnego  z Mediolanu  i całej Lombardii podniosło  też rangę  

całej uroczystości. Przeznaczając tylko kwotę 10 tys. zł , pokazano, że ta współpraca  naszego miasta z 

miastami włoskimi  nie jest tylko na  papierze , ale ma też wymiar  rzeczywisty. Było to odtworzenie 

przysięgi i hymnu.  Pokazano, że Rypin  jest potężnym  ośrodkiem , gdzie  to nasza flaga powiewała i 

gdzie to my byliśmy  przedstawiani jako goście honorowi. Podkreślił tu również  zaangażowanie   

dyrektora Muzeum p. Szalkowskiego . 

W podziękowaniu za wszystko wręczył  p. Jackowi Borowskiemu  czapkę legionisty. 

Pan Jacek Borowski zabierając głos  podkreślał , że  Włosi  byli zaszokowani  przebiegiem tej 

uroczystości , bo to my  zaprosiliśmy  się tam do nich  pokazując ten element polsko-włoskiej historii, 

nie do końca znanej  Włochom. Byli  wdzięczni, pełni uznania  i szacunku, że potrafimy uszanować ich  

historię. O tym wydarzeniu pisały włoskie gazety. Dodał, że wartość całego  projektu  sięgnęła  kwoty 

ponad  100 tys. zł. Było to wyzwanie logistyczne . Podkreślił  pomoc burmistrza i władz  naszego 

miasta. Pomysł zrodził się już dużo wcześniej ,  gdzie wspólnie z p. Andrzejem Ziółkowskim mógł  go 

realizować. Nawiązał  do samej organizacji  tego przedsięwzięcia.  110 ludzi z tamtej epoki zrobiło  

ogromne wrażenie. Efektem było wydanie   publikacji  przez Włochów  w mieście Como , gdzie 

stacjonowali legioniści i gdzie  odnaleziono  dokumenty z tamtego okresu. Podziękował  wszystkim, 

którzy  wspierali  ten pomysł, Burmistrzowi miasta , radnym  i wielu mieszkańcom.  

Burmistrz  dodał,, że było to   kilka miesięcy  potężnych  przygotowań , wyjazd, aby przygotować  

grunt, obejrzeć  teren, musztry, spotkana z turystami. W tym miejscu burmistrz  dziękował  również  

p.  Wawrzyńcowi  Turowskiemu , studentowi  reżyserii w Warszawie , który również udał się  do   



Włoch i bezpłatnie zrobił  film  z Como , który  będzie  wyemitowany  w naszej telewizji  

ogólnopolskiej. W podziękowaniu burmistrz  wręczył  również p. Turowskiemu  czapkę legionisty.  

Pan Wawrzyniec Turowski  podkreślał , że  to dla niego ogromny  zaszczyt , że mógł zrobić film  z tej 

uroczystości i  że jest dumny, że jest mieszkańcem  Rypina.   

 

Ad.2 

Burmistrz  Miasta Rypin  podkreślał  że jest to  sprawozdanie od XXXIV sesji. Tak więc trochę czasu 

upłynęło.  Wszystko było omawiane na  komisjach, stąd też przedstawił najistotniejsze sprawy. 

Jest to okres wytężonych inwestycji , czas wykorzystania  środków z zewnątrz , realizacja dużego 

projektu „rewitalizacja budynku Kościuszki 10 , modernizacja naszego kina , projekty związane  z 

targowiskiem. Nawiązał też do jubileuszu 220-rocznicy  powstania Legionów Polskich, dziękował  dyr. 

ZSM p. Karolczykowi za zorganizowanie uroczystości w swojej szkole noszącej imię Józefa 

Wybickiego,  dyr. Muzeum p. Szalkowskiemu , który był  również na uroczystościach we Włoszech. 

Burmistrz szerzej odniósł  się do tematyki  Wydziału  Zamówień Publicznych  informując, że   :        

1. W dniu 4 lipca 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Wymiana 

wewnętrznej instalacji c.o. w budynku szkoły w ramach zadania „Poprawa efektywności 

energetycznej budynku Zespołu Szkół Miejskich w Rypinie”. Najkorzystniejszą ofertę złożył Karol 

Borkowski prowadzący działalność gospodarczą pod firmą „KA – BO” Karol Borkowski, mającą 

siedzibę we Włocławku przy  

ul. Płockiej 28 B. Wartość brutto zawartej umowy wyniosła 526 010,01 zł. Roboty zostały 

zrealizowane w terminie umownym. W dniu 14 sierpnia 2017 roku dokonano odbioru końcowego 

robót. W ramach robót wymieniono instalację centralnego ogrzewania. Wartość dofinansowania 

całego projektu pn. „Poprawa efektywności energetycznej budynku Zespołu Szkół Miejskich w 

Rypinie” z funduszy UE wyniesie 982 tys. zł.  

2. W dniu 4 lipca 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Dostawa 

betonowych koszy ulicznych. Najkorzystniejszą ofertę złożyło INVESTIM Spółka Akcyjna mająca 

siedzibę w Warszawie przy ul. Marynarskiej 15. Wartość brutto zawartej umowy wyniosła 9 052,80 zł. 

Dostawa została zrealizowana w terminie umownym.      

3. W dniu 4 lipca 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Opracowanie 

dokumentacji projektowo – kosztorysowej dla zadania pn. „Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 563 

Rypin – Mława – skrzyżowanie z drogą powiatową  



ul. Młyńską (km 0+540) i droga gminną ul. Dłutka (km 0+573)”. Najkorzystniejszą ofertę złożyła Anną 

Grenda-Wołkow prowadząca działalność gospodarczą pod firmą Biuro Projektów Budowlanych Anna 

Grenda-Wołkow, mającą siedzibę w Toruniu przy ul. Bartosza Głowackiego 18. Wartość brutto 

zawartej umowy wyniosła 49 200,00 zł. Termin realizacji umowy upływa 22 października 2017 roku.      

4. W dniu 5 lipca 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Przebudowa 

ogrodzenia przy skrzyżowaniu ul. Lipnowska – Kościuszki. Najkorzystniejszą ofertę złożył Jan 

Stromidło prowadzący działalność gospodarczą pod firmą INSE – TOX Jan Stromidło, mającą siedzibę 

w Toruniu przy ul. Lelewela 33. Wartość brutto zawartej umowy wyniosła 106 479,89 zł. Termin 

realizacji umowy upływa 3 września  

2017 roku.      

5. W dniu 11 lipca 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. 

Termomodernizacja budynku szkoły w ramach zadania „Poprawa efektywności energetycznej 

budynku Zespołu Szkół Miejskich w Rypinie”. Najkorzystniejszą ofertę złożył Paweł Sołdański 

prowadzący działalność gospodarczą pod firmą SOL – BET Usługi Remontowo – Budowlane Sołdański 

Paweł, mającą siedzibę w Sierpcu przy  

ul. Targowej 37. Wartość brutto zawartej umowy wyniosła 1 330 703,00 zł. Ostateczne określenie 

wartości przedmiotu umowy i rozliczenie robót budowlanych nastąpi po zakończeniu zadania 

kosztorysem powykonawczym wykonanym na podstawie obmiaru robót. Termin realizacji umowy 

upływa 29 października 2017 roku. Trwają prace polegającej na dociepleniu ścian i dachów szkoły z 

częściową wymianą stolarki okiennej.  

6. W dniu 12 lipca 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Organizacja 

wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży nad Morzem Bałtyckim,  

który obejmował dziesięciodniowy odpoczynek dla grupy 40 osób, w przedziale wiekowym od 8 do 

16 lat z rodzin zagrożonych. Wartość brutto zawartej umowy wyniosła brutto 28 760,00 zł. 

7. W dniu 12 lipca 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Przebudowa 

chodnika ul. Garncarska i ul. Ks. Chojeckiego. Najkorzystniejszą ofertę złożył Michał Podralski 

prowadzący działalność gospodarczą pod firmą DROGBUD Zakład Robót Drogowo Budowlanych 

Michał Podralski, mającą siedzibę w Krojczynie 64A. W dniu 11 sierpnia 2017 roku dokonaliśmy 

odbioru robót na zadaniu. W ramach zadania dokonano wymiany krawężników, nawierzchni 

chodników i zajazdów na posesje. Powykonawcza wartość robót wyniosła około 66 tys. zł.  

 



8. W dniu 18 lipca 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Budowa  

i przebudowa ul. Łącznej i ul. Zacisze – I etap (ul. Łączna). Najkorzystniejszą ofertę złożył Avetisyan 

Karen prowadzący działalność gospodarczą pod firmą HANDEL  

I USŁUGI BUDOWLANE „ER-BRUK” Avetisyn Karen mającą siedzibę we Wielgiem przy ul. 

Starowiejskiej 87. Wartość brutto zawartej umowy wyniosła  

353 865,77 zł. W dniu 19 lipca 2017 roku rozpoczęły się roboty budowlane na zadaniu, które 

postępują od strony ulicy Zacisze w kierunku ul. Warszawskiej.  Do dnia dzisiejszego zrealizowano 

około 40% zakresu inwestycji. Termin realizacji umowy, który upływa 15 listopada 2017 roku nie 

wydaje się zagrożony.     

9. W dniu 18 lipca 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Przebudowa ul. 

Ogrodowej. Najkorzystniejszą ofertę złożył Michał Podralski prowadzący działalność gospodarczą pod 

firmą DROGBUD Zakład Robót Drogowo Budowlanych Michał Podralski, mającą siedzibę w Krojczynie 

64A. Wartość brutto zawartej umowy wyniosła 90 700,34 zł. Roboty zostały zrealizowane w terminie 

umownym. W dniu 18 sierpnia 2017 roku dokonano odbioru końcowego robót.  

W ramach zadania wykonano pieszojezdnię i zjazdy na posesje z kostki brukowej betonowej. W roku 

ubiegłym na tym odcinku ulicy wybudowaliśmy oświetlenie uliczne.  

10. W dniu 18 lipca 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Przebudowa ul. 

Pogodnej. Najkorzystniejszą ofertę złożył Michał Podralski prowadzący działalność gospodarczą pod 

firmą DROGBUD Zakład Robót Drogowo Budowlanych Michał Podralski, mającą siedzibę w Krojczynie 

64A. Wartość brutto zawartej umowy wyniosła 185 820,80 zł. Termin realizacji umowy upływa 11 

września 2017 roku. W ramach inwestycji wykonane zostaną z kostki brukowej betonowej: jezdnia, 

zjazdy na poseje i chodnik. Wykonane zostanie również oświetlenie drogowe. 

11. W dniu 27 lipca 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Przygotowanie 

do transportu, załadunek, transport i unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest z terenu 

Gminy Miasta Rypin. Najkorzystniejszą ofertę złożyło TONSMEIER Centrum Sp. z o.o. mające siedzibę 

w Kutnie przy  

ul. Łąkoszyńskiej 127. Wartość brutto za wykonanie usługi obejmującej przygotowanie odpadów do 

transportu, załadunek, transport i unieszkodliwienie 1 Mg wyrobów zawierających azbest wynosi 

244,08 zł. Termin realizacji umowy upływa  

31 października 2017 roku.     



12. W dniu 3 sierpnia 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Przebudowa ul. 

Nowe Osiedle (odcinek Cholewińskiego – Dłutka). Najkorzystniejszą ofertę złożyło Przedsiębiorstwo 

Drogowo – Budowlane Sp. z o.o. mające siedzibę  

w Brodnicy, przy ul. Długiej 27. Wartość brutto zawartej umowy wyniosła  

192 821,70 zł. Termin realizacji umowy upływa 17 października 2017 roku.   

13. W dniu 3 sierpnia 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Wymiana 

podłogi z deszczułek drewnianych w małej sali gimnastycznej w Szkole Podstawowej Nr 3 w Rypinie. 

Najkorzystniejszą ofertę złożył Gabriel Jamróz prowadzący działalność gospodarczą pod firmą Gabriel 

Jamróz Zakład Obróbki  

i Handlu Drewnem, mającą siedzibę w Dzikowcu, przy ul. Kolbuszowskiej 27. Wartość brutto zawartej 

umowy wyniosła 40 228,38 zł. Zakończono już prace przy wymianie parkietu. Na 31 sierpnia 2017 

roku wyznaczono termin odbioru końcowego robót. Ostateczne określenie wartości przedmiotu 

umowy i rozliczenie robót budowlanych nastąpi kosztorysem powykonawczym wykonanym na 

podstawie obmiaru robót.  

W ramach tej inwestycji siłami własnymi wykonaliśmy roboty malarskie.  

14. W dniu 28 sierpnia 2017 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Przebudowa 

nawierzchni i chodników w części ul. 11 Listopada, Zielonej, Bukowej  

i Willowej” w zakresie dotyczącym ulic Bukowej i Zielonej. Najkorzystniejszą ofertę złożył Michał 

Podralski prowadzący działalność gospodarczą pod firmą DROGBUD Zakład Robót Drogowo 

Budowlanych Michał Podralski, mającą siedzibę w Krojczynie 64A. Wartość brutto zawartej umowy 

wyniosła 184 825,47 zł. Ostateczne określenie wartości przedmiotu umowy i rozliczenie robót 

budowlanych nastąpi po zakończeniu zadania kosztorysem powykonawczym wykonanym na 

podstawie obmiaru robót. Termin realizacji umowy upływa 27 października 2017 roku.      

15. W postępowaniu na realizację zamówienia Budowa parkingu przy ul. 1-go Maja  

w oznaczonym terminie wpłynęły 3 oferty. Najkorzystniejszą ofertę, której wartość brutto wynosi 89 

868,54 zł, złożył Avetisyan Karen prowadzący działalność gospodarczą pod firmą HANDEL I USŁUGI 

BUDOWLANE „ER-BRUK” Avetisyn Karen mającą siedzibę we Wielgiem przy ul. Starowiejskiej 87. 

Umowa na realizację zadania zostanie zawarta w przyszłym tygodniu. Termin wykonania zamówienia 

wynosi 40 dni od dnia zawarcia umowy. 

 



16. W postępowaniu na realizację zamówienia Budowa chodnika ul. Ogrodowa 

w oznaczonym terminie wpłynęła 1 oferta, którą złożył Avetisyan Karen prowadzący działalność 

gospodarczą pod firmą HANDEL I USŁUGI BUDOWLANE „ER-BRUK” Avetisyn Karen mającą siedzibę 

we Wielgiem przy ul. Starowiejskiej 87. Wartość brutto wynosi 70 734,20 zł. W przyszłym tygodniu 

planowane jest zawarcie umowy. Termin wykonania zamówienia wynosi 35 dni od dnia zawarcia 

umowy. 

17. W dniu dzisiejszym rozstrzygnięto postępowanie na realizację zadania  pn. Budowa 

kompleksu lekkoatletycznego MOSiR w Rypinie, wariant – bieżnia okrężna 400 m, treningowy. 

Najkorzystniejszą ofertę, której wartość brutto wynosi 2 581 155,00 zł, złożyła Ilona Stańczyk 

prowadząca działalność gospodarczą pod firmą Przedsiębiorstwo Wielobranżowe GRETASPORT 

mającą siedzibę w Dąbrowie Górniczej przy ul. Podlesie 17. Umowa na realizację zadania zostanie 

zawarta  

w przyszłym tygodniu. Termin wykonania zamówienia wynosi 75 dni od dnia zawarcia umowy. 

18. W postępowaniu na realizację zamówienia pn. Rypińska Grupa Zakupowa. Dostawa energii 

elektrycznej w okresie od 01.01.2018 r. do 31.12.2018 r. w oznaczonym terminie na realizację 

zadania w części 1 – obiekty i lokale wpłynęło 5 ofert  

a w części 2 – Oświetlenie uliczne – 7 ofert. Oferty są w trakcie weryfikacji. Najkorzystniejsze oferty 

zawierające ceny dostawy energii na poziomie obecnie obowiązujących. 

19. W najbliższych dniach zostaną ogłoszone postępowania na realizację zadań: 

 - Przebudowa parkingu przy ul. Nowej 

 - Przebudowa placu i drogi wewnętrznej przy ul. Lipnowskiej 17 

- Instalacja lamp na obiekcie MOSiR 

- Przebudowa boiska piłkarskiego i boiska wielofunkcyjnego przy Zespole Szkół Miejskich w 

Rypinie. 

20. W dniu 10 sierpnia 2017 roku otrzymaliśmy pozwolenie na budowę parkingu przy  

SP 1. W najbliższym czasie przystąpimy do wyłonienia wykonawcy robót. Planowaliśmy realizację 

prac na okres wakacyjny co zmniejszyłoby uciążliwość dla pracy szkoły.  Jednak zmiany numeracji 

działek wywołane ich podziałami w rejonie planowanych robót zmusiły nas do uzyskania nowej 

decyzji o warunkach zabudowy  i zmian w dokumentacji projektowej.  



21. W dniu 16 sierpnia 2017 roku Starosta Rypiński wydał decyzje o zezwoleniu na realizację 

inwestycji  w trybie tzw. specustawy drogowej dla zadania pn. Przebudowa ul. Lisiny. Po 

uprawomocnieniu się tej decyzji przystąpimy do przetargu na wyłonienie wykonawcy. Ze względu na 

zbliżający się okres jesienno-zimowy będę proponował Radzie Miasta wprowadzenie zmian do 

budżetu pozwalających na rozpoczęcie prac  

w roku bieżącym jednak z opcją ich zakończenia w roku przyszłym. Pozwoli to naszym zdaniem na 

uzyskanie korzystniejszej ceny na realizację robót. Aktualnie przy krótkich terminach realizacji mamy 

bardzo mało ofert od firm wykonawczych. Rozłożenie inwestycji w czasie zmniejszy ryzyko 

wykonawcy związane z pogarszającymi się warunkami pogodowymi i zwiększy liczbę oferentów i co 

za tym idzie konkurencyjność ofert.  

 

Burmistrz informował   m.inn. ponadto, że :  

-  odbył spotkanie z Ministrem Zielińskim w temacie budowy Komendy Policji w naszym mieście, 

prace idą w dobrym kierunku, 

- odbyło się też  spotkanie  z dyr. Zarządu Dróg Wojewódzkich , gdzie planowane są  kolejne 

inwestycje . Potrzeb drogowych jest wiele w naszym mieście , ale też wiele  się dzieje, 

- odbyło  się ponadto  spotkanie z naszą rypinianką prof. Martą Smolińską, absolwentką  Wydziału  

Sztuk Pięknych  w Poznaniu , kustoszem  wystaw, która pomoże wypromować „Rypin na marsie”, 

- oddano do użytku kolejny budynek  RTBS , gdzie mogą zamieszkać kolejne rodziny. To już  16 

budynek  wybudowany przez te Spółkę ( 2 budynki poza Rypinem ). Miasto chce prowadzić z p. 

Prezesem kolejne  inwestycje.  

 

Na koniec Burmistrz   poinformował, że  realizację uchwał podjętych na poprzednich sesjach  

otrzymali p. radni  przed sesją.  

 

Ad.3 

Przewodniczący Komisji informowali nt. prac Komisji w okresie od XXXIV sesji. 

Komisja  Budżetu i Gospodarki Miejskiej odbyła  1 posiedzenie, Komisja  Sportu  , Rekreacji i Turystyki 

– 2 posiedzenia, Komisja Rodziny Zdrowia i Pomocy Społecznej  1 posiedzenie, na którym  omawiano 



sprawy AA, Komisja Oświaty i Wychowania  odbyła  dwa posiedzenia , gdzie zapoznała  się  z 

projektami organizacyjnymi  nowo powstałych zespołów  Szkolno-Przedszkolnych, opiniowano 

projekty uchwał na dzisiejszą sesję,  a także przyjęto informację  o zakresie  remontów i modernizacji  

w placówkach oświatowych, doposażeniu  placów zabaw w przedszkolach  miejskich,  

Komisja Bezpieczeństwa, Porządku  Publicznego  i Ochrony Środowiska  - 1 posiedzenie i 1 wspólne z 

pozostałymi komisjami,Komisja  Kultury – 1 posiedzenie i 1 wspólne  z innymi komisjami., Komisja 

Rewizyjna  nie spotykała się  w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący  Rady Miasta  wraz z Burmistrzem Miasta  podziękowali  dyrektorom szkół i 

przedszkoli za  wieloletnią pracę na rzecz  tych placówek . Słowa podziękowania  skierowano do 

dyrektor Przedszkola Nr 1 p. Barbary Piotrowskiej, Dyrektor  Przedszkola Nr 3 p. Lucyny 

Wojciechowskiej , dyrektora ZSM p. Witolda Karolczyka. Na sesje zaproszona  była  też dyrektor 

Przedszkola  Miejskiego p. Liszewska , ale nie przybyła. Były kwiaty i drobne upominki. 

Głos zabrał  Burmistrz Miasta p. Paweł Grzybowski, który nawiązał  do wprowadzanej po 18 latach  

reformy oświatowej. Jest głęboko przekonany, że ta reforma  przyniesie tylko korzyści dla dzieci i 

młodzieży  jak również zadowoli oczekiwania rodziców.  

Następnie  Przewodniczący Rady  informował, że odbyły się dwa konkursy  na dyrektorów Zespołu 

Szkolno- Przedszkolnego nr 1 i Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 2 . Dyrektorem Zespołu Szkolno-

Przedszkolnego Nr 1 został p. Janusz Went, natomiast  Zespołu Szkolno-Przedszkolnego   Nr 2 została 

p. Małgorzata Kuźmińska. Burmistrz Miasta wręczył  obydwu dyrektorom  zarządzenia w sprawie 

powołania   ich na te stanowiska.  

Były  gratulacje i życzenia. Głos zabrała  dyrektor p. Małgorzata Kuźmińska  dziękując  burmistrzowi , 

radnym, paniom z Biura Rady, p.Świtalskiej  i paniom z MZOO. Zapewniła, że  ze swej strony zrobi 

wszystko, aby jak najlepiej pokierować  jej placówką, wprowadzając  reformę oświatową. Pan 

Dyrektor Went zaznaczał z kolei, że  potrzebna  była im odwaga ,aby   przystąpić do konkursu i tej 

odwagi dodawał im Burmistrz  i  radni. Zapewnił, że  tak jak i jego koleżanka , będzie starał się  

wykorzystać daną mu szansę. Jest przekonany, że  sprostają zadaniu i stworzą z tych Zespołów  jak 

najlepsze  placówki kształcenia.  

Pan Burmistrz  podkreślił też, że  p. Kuźmińska  obchodzi  30-lecie swojej  pracy  . Życzył p. Dyrektor 

wszystkiego dobrego, zdrowia, wielu sukcesów  w  pracy jaką wykonuje.  



Przewodniczący Rady zaprosił wszystkich obecnych na słodki  poczęstunek ogłaszając przerwę w 

obradach sesji.  

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady. 

 

Ad.4a 

Przewodniczący Rady  przedstawił projekt uchwały  Nr  XXXIX/262/17 w sprawie  uchwalenia  

miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego  dla miasta Rypin  w obszarze  ograniczonym  

od zachodu  ul. Cholewińskiego  i   zachodnią granicą  terenu  Zespołu Szkół  Nr 2 ,  od północy  ul. 

Koszarową, od   wschodu  terenami PKP  oraz od południa  ul. Dworcową.  

Jest pozytywna  opinia  Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod względem 

formalno-prawnym. 

Rada Miasta  Rypin  14  głosami  „za „ jednogłośnie     podjęła uchwałę Nr  XXXIX/262/17 w sprawie  

uchwalenia  miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego  dla miasta Rypin  w obszarze  

ograniczonym  od zachodu  ul. Cholewińskiego  i   zachodnią granicą  terenu  Zespołu Szkół  Nr 2 ,  

od północy  ul. Koszarową, od   wschodu  terenami PKP  oraz od południa  ul. Dworcową. 

Uchwała  Nr   XXXIX/262/17 stanowi zał. nr    2  do protokołu. 

 

Ad.4b 

Przewodniczący Rady  przedstawił projekt uchwały  Nr XXXIX/263/17  w sprawie zasad obniżania  

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla  dyrektorów  i wicedyrektorów  szkół  oraz 

nauczycieli  pełniących  obowiązki w ich  zastępstwie .  

Jest pozytywna  opinia  Komisji Oświaty i Wychowania oraz radcy  prawnego  pod względem  

formalno- prawnym. 

Radny Nowatkowski  pytał, czy  z mocy  prawa  dyrektorzy  i  vicedyrektorzy  nie muszą utracić prawa   

do wykonywania zawodu? Dyrektor  MZOO wyjaśniała, że nie ma  pojęcia utraty  prawa do 

wykonywania zawodu jeśli chodzi  o nauczycieli. Nauczyciel, który zdobył   uprawnienia, ma je na 

zawsze. Ponadto dyrektor, czy  wicedyrektor powinien to być  mistrz  wśród  nauczycieli w procesie 

dydaktycznym .                



Tym bardziej p. radny nie mógł   zrozumieć zapisu  w uchwale , jeśli to ma być mistrz , a obniża mu się  

tygodniowy wymiar zajęć dydaktycznych.  Nie wpływa to  na podnoszenie  tych kwalifikacji. Kiedy 

więc on ma szlifować  ten  warsztat. Pytał też, czy w związku z tym dodatkowe godziny będą  

traktowane jako nadgodziny .  P. Świtalska potwierdziła, że tak należy to traktować.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin 11  głosami   „za „ przy 3  „wstrzymujących ”  podjęła uchwałę Nr XXXIX/263/17 

w sprawie zasad obniżania  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla  dyrektorów  i 

wicedyrektorów  szkół  oraz nauczycieli  pełniących  obowiązki w ich  zastępstwie. 

Uchwała Nr  XXXIX/263/17 stanowi zał. nr  3 do protokołu.  

 

Ad.4c 

Przewodniczący Rady  przedstawił projekt uchwały  Nr XXXIX/264/17 w sprawie  regulaminu 

udzielania  pomocy materialnej  o charakterze socjalnym  dla uczniów  zamieszkałych  na terenie  

Gminy Miasta Rypin . 

Jest pozytywna  opinia Komisji  Oświaty i Wychowania   oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym. 

Radny Nowatkowski   pytał  o  zapis  § 4  ust. 2  pkt 1 i 2 , w którym  określona jest wysokość 

miesięcznego stypendium szkolnego  dla uczniów . Chodziło  mu o wysokości  przy  miesięcznym 

dochodzie na osobę w rodzinie  ucznia  poniżej 50 %  kwoty  kryterium dochodowego  na osobę w 

rodzinie  ucznia .Stypendium to  ustala się  w kwocie zawierającej się  w przedziale  powyżej  140 % 

do 200 %.Chodziło  mu też   o  wysokość  tego stypendium przy   miesięcznym dochodzie   na osobę w 

rodzinie ucznia  powyżej 50 %  kwoty kryterium dochodowego  na osobę, gdzie z kolei   wysokość 

tego stypendium ustala się  w kwocie  zawierającej się  w przedziale  powyżej 80 %  do 140 %.  

Dyrektor Świtalska wyjaśniała , że   wynika to z poprzedniej uchwały, jak również  z ustawy o systemie  

oświaty . Pan radny wprowadza  słuchaczy w błąd.  

Pan Nowatkowski zaznaczał, że nie chciał nikogo  wprowadzać w błąd, sprawdził sobie  kwotę 

kryterium   dochodowego ,która wynosi  674 zł, a od 1 listopada  754 zł.  Byłoby dobrze, gdyby te 

kwoty były podane w projekcie uchwały, chociażby  w uzasadnieniu do uchwały. Prosił, aby na 

przyszłość to zamieścić , tym bardziej, że dotyczą one dwóch ustaw ; o  systemie oświaty  jak równie z 

pomocy społecznej. 



Radny Murawski zauważył, że w §  4 pkt. 2  jeśli chodzi o te kryterium dochodowe nie ma  podanej 

górnej granicy .P. Świtalska wyjaśniała, że chodzi tu  o kwotę 514 zł.  

Radny p. Nwatkowski pytał, czy jeśli  ktoś będzie miał dochód 515 zł, to się już nie  kwalifikuje.  

Kierownik MOPS potwierdziła , że nawet jeśli ten dochód będzie 514,01 zł  to niestety już odbiera 

możliwość uzyskania stypendium.  

Po dyskusji  Przewodniczący Rady Miasta  poddał projekt uchwały  pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin  11  głosami „za „, przy  1 „przeciwnym „  i 2  „wstrzymujących „  podjęła 

uchwałę Nr XXXIX/264/17 w sprawie  regulaminu udzielania  pomocy materialnej  o charakterze 

socjalnym  dla uczniów  zamieszkałych  na terenie  Gminy Miasta Rypin . 

Uchwała Nr  XXXIX/264/17  stanowi  zał. nr   4  do protokołu. 

 

Ad.4d 

Przewodniczący Rady  przedstawił projekt uchwały  Nr XXXIX/265/17  zmieniającej uchwałę  w 

sprawie określenia  jednostki  obsługującej , jednostek  obsługiwanych  oraz zakresu  obowiązków  

powierzonych  jednostce  obsługującej  w ramach wspólnej  obsługi. 

Jest pozytywna opinia  Komisji  Oświaty i Wychowania  oraz radcy prawnego pod względem 

formalno-prawnym. 

Przewodniczący prosił o wykreślenie  zwrotu  „ w Rypinie „, po czym poddał projekt uchwały z 

poprawką   pod głosowanie.  

Rada Miasta Rypin  14  głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr XXXIX/265/17  zmieniającą 

uchwałę  w sprawie określenia  jednostki  obsługującej , jednostek  obsługiwanych  oraz zakresu  

obowiązków  powierzonych  jednostce  obsługującej  w ramach wspólnej  obsługi. 

Uchwała Nr  XXXIX/265/17  stanowi zał. nr  5  do protokołu.  

 

Ad.4e 

Przewodniczący Rady  Miasta Rypin  przedstawił  projekt uchwały  Nr  XXXIX/266/17 w sprawie  

wyrażenia zgody na  przeznaczenie  nieruchomości do sprzedaży.  

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy prawnego pod względem 

formalno-prawnym. 



Rada Miasta Rypin   14  głosami „za „  jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  XXXIX/266/17 w sprawie  

wyrażenia zgody na  przeznaczenie  nieruchomości do sprzedaży. 

Uchwała  Nr   XXXIX/266/17  stanowi zał. nr  6  do protokołu.    

 

Ad4f 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały  Nr XXXIX/267/17 w sprawie  zwolnienia  

z obowiązku  zbycia  nieruchomości  w drodze  przetargu . 

Jest pozytywna  opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin  13 głosami  „za „  przy 1 „wstrzymującym „  podjęła uchwałę Nr XXXIX/267/17 

w sprawie  zwolnienia  z obowiązku  zbycia  nieruchomości  w drodze  przetargu . 

Uchwała Nr  XXXIX/267/17 stanowi zał. nr 7  do protokołu.  

 

Ad.4g 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił  projekt  uchwały Nr   XXXIX/268/17 w sprawie   określenia  

zasad i trybu przyznawania  pozbawiania oraz rodzajów  i  wysokości  stypendiów  sportowych za 

osiągnięte   wyniki sportowe.  

Jest pozytywna  opinia Komisji   Sportu, Rekreacji i Turystyki oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym.  

Radny Chojnacki prosił, aby przywrócić punkt 5, który został wykreślony, (Ogólnopolska Spartakiada  

Młodzieży), ale ograniczyć się do miejsc 1-3 (kwota 1000 zł).  

Przewodniczący odczytał wszystkie punkty z tego paragrafu i prosił o dopisanie pkt. 5  

Radna Górecka zauważyła w treści uchwały, że widełki od miejsca od 1 do 10  to za duża rozbieżność, 

oczywiście nie kwestionuje rangi takich zawodów. Sugerowała jednak, aby zmienić treść tego zapisu 

tak, aby brzmiał „do 1400 zł”. Taki zapis dałby możliwość ustalenia kwot w pewnych „widełkach „. 

Przewodniczący Rady proponował, aby przyjąć takie rozwiązanie, że miejsca od 1 do 3 nagradzane 

będą  kwotą   1400 zł, a miejsca od 4 do 10 – kwotą  1 300 zł. 



Zdaniem radnego Kędzierskiego, jeśli nie zakwestionuje tego pan mecenas, należy iść w kierunku  

rozwiązania proponowanego przez p. Górecką.  

Mecenas Cendrowski skłaniał się bardziej do pomysłu p. Sochackiego, ponieważ zapis „do” jest 

nieostry.  sugerował, by to rozwiązanie  było w kontekście rozstrzygnięcia WSA.  

Radny Nowatkowski pytał, jakie były kwoty w poprzedniej uchwale? Uważa, że kwoty nie są niskie, 

przytoczył jednak przykład swojej córki, która bierze udział w zawodach pływackich. Strój do 

zawodów dla dziecka 10-letniego kosztuje 1 500 zł. Kwota  800 zł dla sportowca, nie jest wiec dużą 

sumą.  

Przewodniczący Rady  wyjaśnił, że w poprzedniej uchwale było to 100 zł/miesiąc, a więc w skali roku 

1 200 zł (dla miejsc od 1 do 4). Dla porównania stypendia oświatowe to 1000 zł w skali roku.    

Tak więc proponowane kwoty nie są małe jak na nasz samorząd.  

Pan Burmistrz wyjaśniał, że te kwoty są zbliżone do stypendiów naukowych. Musimy zachować 

podobny poziom.  Zgadza się z panem mecenasem, choć wytyczną przy przydzielaniu stypendium jest 

budżet, który został uchwalony. Pula jaka przewidziana jest na ten cel w budżecie, jak i ilość 

sukcesów decydują o wysokości stypendium.  

Do tej pory stypendia były wypłacane miesięcznie. Teraz chcemy, aby były wypłacane jednorazowo. 

Zawodnik może taką kwotę w coś zainwestować, np. w sprzęt.  

Radny Szczęsny nawiązał do tego, że temat pieniędzy zawsze jest trudny. Pytał p. Nowaka, czy ma 

jakąś wiedzę na temat, jak kształtują się te kwoty w ościennych samorządach? 

Pan Nowak informował, że nie ma  możliwości porównać, gdyż nie   wszystkie samorządy  przyznają 

takie  stypendia , przyznanie takich stypendiów  zależy też od budżetu danej jednostki.  

 

Radny Murawski poddał w wątpliwość zapis § 6 uchwały. W §4 jest zapis, że stypendium może 

otrzymywać beneficjent, który spełnia pewne warunki (warunki te są wymienione), natomiast w § 6 

pkt. 1 napisane jest, że liczba przyznawanych na dany rok stypendiów jest uzależniona od środków 

zaplanowanych na ten cel. Pytał, czy oznacza to, że środków może nie wystarczyć dla wszystkich 

uprawnionych do otrzymywania stypendium.? Jego wątpliwości budzi też pkt. 2, który mówi, że w 

zależności od liczby wniosków i wysokości środków zaplanowanych na ten cel, stypendia będą 

przyznawane beneficjentom, którzy osiągnęli wyniki sportowe w ciągu 12 miesięcy poprzedzających 

złożenie wniosku. Nie jest wskazane, co będzie decydowało o przyznaniu stypendium w sytuacji, gdy 

tych środków będzie mniej.  



Pan Nowak wyjaśniał, że stypendia  będą  przyznawane w kolejności  jak w tabeli. 

Radny Murawski  pytał , kto otrzyma stypendium w pierwszej kolejności,  czy ktoś, kto zajmie wysokie 

miejsce w mistrzostwach np. krajowych, czy ktoś inny, kto  zajmie miejsce niższe, np. 10 w 

mistrzostwach świata? 

Pan Nowak wyjaśniał, że w takiej  sytuacji  decyduje ranga imprezy.  

Radnego Nowatkowskiego  interesowało z kolei , co będzie  w przypadku, gdy ktoś spełnia warunki 

dwukrotnie? Czy wówczas otrzyma stypendium z jednej, wyższej puli,  czy z obu? 

Pan Nowak – z wyższej puli. 

Radna Górecka pytała o ilość miesięcy, na które przyznawane jest stypendium? Czy chodzi o rok 

szkolny, czy kalendarzowy?  Pan Nowak – chodzi o rok kalendarzowy. 

Radny Murawski zauważył pewną nieścisłość w zapisach § 10 i 11 uchwały. Zauważył, że w § 10 pkt.2 

napisane jest, że w przypadku wystąpienia okoliczności wymienionych w §11 ust. 1 beneficjent 

zobowiązany jest niezwłocznie poinformować Burmistrza Miasta Rypin, natomiast w §11 napisane 

jest, że wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta Rypin.  

Pan Nowak przyznał, że rzeczywiście  wkradł się błąd.  

Radny Sobierajski, pytał jakie są konsekwencje formalno-prawne unieważnienia tej uchwały przez 

WSA? Czy wystarczy  podjęcie uchwały uwzględniającej poprawki ? 

Zdaniem Przewodniczącego  Rady ,nie wiadomo  jednak, jak ustosunkuje się do tego Nadzór 

Wojewody.  

Radny Kędzierski  poddawał  w  wątpliwość zapis, że beneficjenta pozbawia się stypendium, jeżeli 

przestał on być mieszkańcem Rypina. Skoro miał osiągnięcia kiedy był mieszkańcem, otrzymał 

wypłatę stypendium jednorazowo, to na jakiej zasadzie mamy mu zabrać te pieniądze? To samo 

dotyczy zaprzestania uprawiania danej dyscypliny. Proponował, aby ta uchwała wróciła na komisje w 

celu dopracowania tych kwestii.  

Przewodniczący Rady wyjaśniał, że w takiej sytuacji zawodnik zwracał by tylko część stypendium za te 

miesiące, kiedy przestał być uprawniony do otrzymywania stypendium.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Chojnackiego o  przywrócenie  zapisu  

w §  5 . 



Rada Miasta Rypin 12 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym” (1 radny nieobecny  na  sali 

podczas głosowania) przyjęła wniosek. 

Następnie Przewodniczący  wnioskował, aby  projekt uchwały  wrócił pod obrady Komisji Rady , 

poddając  ten wniosek pod głosowanie. 

Rada Miasta Rypin  13  głosami   „za „, przy  1 „wstrzymującym  wniosek przyjęła. Tak więc Rada 

Miasta w dniu  dzisiejszym nie  podjęła  w/w uchwały, kierując  projekt uchwały ponownie do 

komisji.  

Projekt  uchwały Nr  XXXIX/268/17 stanowi zał. nr 8   do protokołu.  

W tej sytuacji zmieniła się   numeracja  dalszych  procedowanych projektów uchwał.(każdy  dalszy 

projekt uchwały  o nr niższy).   

 

Ad.4h 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił  projekt  uchwały  Nr XXXIX/268/17( przed zmianą nr  

XXXIX/269/17)  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie uchwalenia  budżetu miasta Rypin na 2017 rok  

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego pod względem 

formalno-prawnym.    

Rada Miasta Rypin   14 głosami  „za „  jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr XXXIX/268/17   

zmieniającą  uchwałę  w  sprawie uchwalenia  budżetu miasta Rypin na 2017 rok  . 

Uchwała  Nr XXXIX/268/17  stanowi zał. nr  9 do protokołu.     

 

 Ad.4i 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr  XXXIX/269/17 ( przed zmianą  nr 

XXXIX/270/17 )   zmieniającej   uchwałę  w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  

Gminy Miasta Rypin  na lata  2017-2024.  

Jest pozytywna  opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin  14  głosami „za „ jednogłośnie podjęła uchwałę Nr   XXXIX/269/ 17 zmieniającą   

uchwałę  w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy Miasta Rypin  na lata  

2017-2024. 



Uchwała Nr  XXXIX/269 /17 stanowi zał. nr  10 do protokołu.  

 

Ad.4j 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił projekt  uchwały Nr  XXXIX/270/2017  ( przed  zmianą nr 

XXXIX/ 271/17) w sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  dotychczasowej  sześcioletniej  Szkoły   

Podstawowej  nr 1  im.  mjr Henryka Sucharskiego  w Rypinie w ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  nr 

1 im.  mjr Henryka Sucharskiego w Rypinie . 

Jest pozytywna opinia  Komisji Oświaty i Wychowania  oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym. 

Radny p. Nowatkowski pytał, czy prawdą  jest, że  uczniowie , którzy  rozpoczynają naukę w klasie VII, 

będą ją  kontynuować  w budynku gimnazjum ? Czy nie jest to  postawienie rodziców przed faktem  

dokonanym ?Pani Świtalska   wyjaśniała, że  jest to prawda. Więcej na ten temat wyjaśnił  dyrektor 

Janusz Went . Chodzi  bowiem o to, aby  nie było dwuzmianowości i aby uczniowie nie kończyli  zbyt 

późno lekcji.  Po decyzji, zostało to  przez rodziców  zaakceptowane , nie było głosów sprzeciwu.  

Burmistrz dodał, że nie jest to część miasta , gdzie rodzi się dużo dzieci i jest dużo osiedli. Przemówił 

do niego argument, że  dziecko spędza w szkole   8 ,  10 godzin, a idzie do niej 15 minut. Chodzi 

przede wszystkim  o bezpieczeństwo  dzieci i kontynuowanie nauki w dobrych warunkach, gdzie w 

gimnazjum nie ma problemu z salami lekcyjnymi. 

Przewodniczący  Rady  w tym miejscu  nawiązał  do tematu pomieszczeń w SP 3   wynajmowanych 

przez  Szkołę Specjalną, temat  poruszany też przez radnego p. Nowatkowskiego.  Należałoby 

przemyśleć, aby te sale   były   do dyspozycji  Zespołu Szkolno-Przedszkolnego  Nr 2.    Burmistrz 

wyjaśniał, że , p. dyrektor  Kuźmińska  sugeruje , aby tylko na rok podpisano  porozumienie z 

Powiatem .Temat wymaga  głębszej analizy , czy miasto chce z powiatem zwiększyć obwód. Jest 

problem  ze świetlicą. Prowadzone są też rozmowy  z dyr. Taczyńskim odnośnie  biblioteki w tej 

placówce.  Przewodniczący  Rady sugerował , aby odbyło się wspólne  posiedzenie Komisji Oświaty 

Rady Miasta z Komisją Oświaty  Rady Powiatu.  

Zdaniem radnego Kędzierskiego, skoro jest wystarczając ilość  klas, to dlaczego  dzieci uczą się  w 

godzinach popołudniowych? 

Dyrektor   p. Kuźmińska  informowała, że są 24  sale lekcyjne i jest to niewystarczające. 

Wskazane byłoby   podjęcie rozmów z Powiatem co do  zajmowanych przez nich pomieszczeń, które 

zajmują już przez  18 lat.  



Radny Kędzierski pytał, czy jest określony czas wynajmu, czy to określa umowa z powiatem?  

Dyrektor Kuźmińska wyjaśniała, że jest to umowa użyczenia na rok. W ubiegłym roku rozmawiała    z 

p. Starostą, a w dniu wczorajszym z dyrektorem Szkoły  Specjalnej, który  pytał jeszcze o dwa 

dodatkowe pomieszczenia.  

Na koniec dyskusji  radny p. Nowatkowski  zauważył , że   jest to granie na uczuciach  i burmistrza i 

radnych.

Po dyskusji  Przewodniczący  Rady poddał projekt uchwały  pod głosowanie .  

Rada Miasta Rypin   14 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr  XXXIX/270/2017 w sprawie  

stwierdzenia  przekształcenia  dotychczasowej  sześcioletniej  Szkoły   Podstawowej  nr 1  im.  mjr 

Henryka Sucharskiego  w Rypinie w ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  nr 1 im.  mjr Henryka 

Sucharskiego w Rypinie . 

Uchwała Nr  XXXIX/270/2017 stanowi zał. nr   11 do  protokołu.  

 

Ad.4k 

Przewodniczący Rady  przedstawił  projekt  uchwały  Nr  XXXIX/271/2017  ( przed zmianą  nr 

XXXIX/272/17 )  w sprawie stwierdzenia  przekształcenia  dotychczasowej  sześcioletniej Szkoły   

Podstawowej nr 3  im. Jana Pawła  II w Rypinie w ośmioletnią  Szkołę Podstawową nr 3 im. Jana    

Pawła  II w Rypinie. 

Jest pozytywna opinia  Komisji Oświaty i Wychowania  oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr XXXIX/271/2017   w 

sprawie stwierdzenia  przekształcenia  dotychczasowej  sześcioletniej Szkoły   Podstawowej nr 3  

im. Jana Pawła  II w Rypinie w ośmioletnią  Szkołę Podstawową nr 3 im. Jana    Pawła  II w Rypinie. 

Uchwała  Nr  XXXIX/271/2017 stanowi zał. nr  12 do protokołu.  

 

 

 

 



Ad.4l 

Przewodniczący Rady  przedstawił projekt  uchwały  Nr XXXIX/272/2017( przed zmianą nr  

XXXIX/273/17) w sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  X/82/2007 Rady Miasta Rypina  z dnia  29 czerwca 

2007 r. w sprawie  uchwalenia  programu pn. „ Strategia  Rozwoju Miasta  Rypin  na lata 2007-2018 „. 

Jest pozytywna opinia  radcy prawnego  pod względem  formalno- prawnym. 

Pan Jarosław Nowak  informował, że   zmiana tej uchwały wynika  z uwag zgłoszonych  przez Urząd 

Marszałkowski . 

Rada Miasta Rypin   13 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr  XXXIX/272/2017 w sprawie  

zmiany  Uchwały  Nr  X/82/2007 Rady Miasta Rypina  z dnia  29 czerwca 2007 r. w sprawie  

uchwalenia  programu pn. „ Strategia  Rozwoju Miasta  Rypin  na lata 2007-2018 „. 

Uchwała  Nr  XXXIX/272/17 stanowi zał. nr  13 do protokołu.  

 

Ad.4ł 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr XXXIX/273/17  ( przed zmianą nr  

XXXIX/274/17 ) w sprawie  udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Kierownik Wydziału  Inwestycji  p. Kosiński  wyjaśniał potrzebę podjęcia  tej uchwały. Chodzi o pomoc 

rzeczową przy realizacji  zadania związanego  z przebudową  chodników  oraz budową ścieżki 

rowerowej  i ciągu pieszo-rowerowego  w ciągu  drogi  wojewódzkiej  Rypin-Mława. 

Rada Miasta  Rypin  13 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr XXXIX/273/17 w sprawie  

udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Uchwała  Nr  XXXIX/273/17 stanowi zał. nr  14 do protokołu.  

 

Ad.4m 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr XXXIX/274/17 ( przed zmianą  nr   

XXXIX/ 275/17) zmieniającej uchwałę  w sprawie udzielenia  pomocy rzeczowej  dla Województwa  

Kujawsko-Pomorskiego.  

Rada Miasta Rypin  13 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr XXXIX/274/17   zmieniającą 

uchwałę  w sprawie udzielenia  pomocy rzeczowej  dla Województwa  Kujawsko-Pomorskiego. 

Uchwała Nr  XXXIX/274/17  stanowi zał. nr 15 do protokołu.  



 

Ad.4n 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt  uchwały Nr XXXIX/275/17 ( przed zmianą nr 

XXXIX/276/17  zmieniającej  uchwałę  w sprawie  udzielenia pomocy  rzeczowej dla Województwa  

Kujawsko-Pomorskiego . 

Rada Miasta Rypin  13 głosami „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę Nr XXXIX/275/17 zmieniającą 

uchwałę  w sprawie  udzielenia pomocy  rzeczowej dla Województwa  Kujawsko-Pomorskiego . 

Uchwała Nr  XXXIX/275/17  stanowi zał. nr  16 do protokołu.  

 

Ad.5 

Przewodniczący Rady przypominał  burmistrzowi o potrzebie  zainstalowania klimatyzacji na sali 

sesyjnej. Odbywa się tu wiele wydarzeń z udziałem dzieci i osób starszych.  

Radna Federowicz dziękowała wszystkim zaangażowanym w organizację turnieju „Nowe Osiedle 

Cup”, który odbył się 24 sierpnia. Szczególnie dziękowała p. Nowakowi, który rokrocznie wspiera ją w 

tym przedsięwzięciu, radnym oraz p. burmistrzowi.  

Radny Kędzierski dziękował wszystkim, którzy przyczynili się do tego, że miasto być może już w 

przyszłym roku zarobi kilkanaście mln złotych, dzięki uchwaleniu planu miejscowego. Pracowano nad 

nim 10 lat. Jeżeli Wojewoda go nie uchyli to na pewno do  budżetu miasta wpłyną duże pieniądze, co 

odczują mieszkańcy. Podkreślał wagę uchwały, która została podjęta. Zwrócił również uwagę na 

pewien szczegół, który ciągnie się od 2002 roku, chodzi o skrzyżowanie Lipnowska – Kościuszki. Miał 

nadzieję, że w tym roku skrzyżowanie będzie już bezpieczne i mieszkańcy będą zadowoleni. Niestety 

mimo dwóch przetargów nadal nie ma rozstrzygnięcia. Wyraził nadzieję, że inwestycja zostanie 

jednak w tym roku zrealizowana. Pytał również, czy jest możliwe, że środki, które zostały w tym roku 

na ten cel przeznaczone, przepadną? 

 Pan Kosiński wyjaśniał  , że   jest to możliwe . W  związku z tym podejmowane są działania w celu 

wykorzystania  tych środków jeszcze w tym roku  na drogach  ZDW. Chodzi o ul. Mławską . 

Radny Chojnacki zabrał głos w sprawie poszerzenia  ulicy Dłutka o chodnik. Wiadomo już, że w tym 

roku tej inwestycji nie zrealizujemy ,ponieważ zbyt późno została przekazana działka z powiatu. 

Jednak zapis w inwestycjach istnieje, w związku z tym proponował, żeby rozpisać to, np. na 



wykonanie dokumentacji w tym roku, natomiast na przyszły rok odłożyć samo wykonanie tej 

inwestycji.  

Poruszył również kwestię powołania Zespołów Szkolno-Przedszkolnych.  Podczas podejmowania 

decyzji w tym temacie zakładano  oszczędności. Pytał burmistrza, czy rzeczywiście dało to miastu 

jakieś oszczędności? 

Poruszył również temat sytuacji politycznej w kraju podczas wakacji. Odbywały się pikiety przed 

sądami w całej Polsce, a między innymi również przed naszym sądem, gdzie  rozbawiły go zdjęcia z 

tych  akcji. Pamięta, gdy jeszcze nie tak dawno, kiedy likwidowano sąd w Rypinie, a z naszej strony 

były opory. Osoby, które widział na zdjęciach mogły wówczas (ze względu na powiązania partyjne, czy 

koalicyjne) się sprzeciwiać tej reformie, jednak nie zrobiły nic.  Pytał przeciwko czemu te osoby teraz 

pikietowały prze d sądem? Trudno mu to zrozumieć.  

Przewodniczący Rady odniósł się do wypowiedzi radnego Chojnackiego. Zauważył, że nie tylko sąd, 

ale zlikwidowano również rejony energetyczne, w tym rypiński, który niedawno powrócił. Wtedy nie 

wykorzystano sytuacji politycznej. Teraz udaje się to przywracać i trzeba cieszyć się, że są miejsca 

pracy a sąd czy, rejon energetyczny mamy tu na miejscu.  

Radny Szczęsny pytał o klimatyzację w Rypińskim Centrum Sportu, w sali bowlingowej i fitness. 

Radny Sobierajski odniósł się z kolei  do odsłonięcia pomnika Księcia Władysława, które miało miejsce 

podczas tegorocznych Dni Rypina. Podczas osłonięcia rozmawiał z prof. Mirosławem Krajewskim o 

Teofilu Jurkiewiczu, nieżyjącym żołnierzu Armii Krajowej, który poprzez swoje losy został bardzo 

związany z Rypinem. Pan profesor jest w posiadaniu zbioru pamiątek po panu Jurkiewiczu. Wyraża 

wolę, aby te pamiątki udostępnić.  Rozmawiał wstępnie z panem dyrektorem muzeum, aby 

zorganizować taką wystawę czasową w Muzeum. Warto było by jednak pomyśleć o jakiejś stałej 

wystawie, jak np. Izba Pamięci. Niestety w naszym Muzeum jest to niemożliwe ze względu na 

ograniczenia lokalowe. Prosił  burmistrza, aby zorientował się, czy uda się znaleźć w zasobach miasta 

taką salę, w której można by te pamiątki udostępnić.  

Odniósł się również do wypowiedzi Przewodniczącego Rady. Podziela jego zdanie na temat 

zainstalowania klimatyzacji w sali sesyjnej Urzędu Miasta. Widzi  też potrzebę klimatyzacji w RCS, 

gdzie   warunki tam nie są komfortowe, a  w budżecie od dłuższego czasu są zabezpieczone środki na 

ten cel. Zostało również to uzgodnione ze stroną powiatową podczas posiedzenia tzw. „komisji 

basenowej”. 



Radny Żywocki pytał ,  o ile opóźni się remont skrzyżowania przy ul. Lipnowskiej w związku z 

nieudanym przetargiem? Pytał też, kiedy odbędzie się przetarg na remont drogi przy ul. Kościuszki- 

21 Stycznia do ronda? 

 

Ad.6  

Burmistrz w odpowiedzi informował, że jeśli chodzi o klimatyzację i drogę to rozmowy trwają. W dniu 

jutrzejszym przygotowane zostaną odpowiednie pisma do Zarządu. Głęboko wierzy, że radni, którzy 

reprezentują stronę miejską, dbają o interesy miasta, między innymi o parking, o który pytał p. radny 

Chojnacki. Natomiast klimatyzacja sali  i RCS to tematy sporne. Jesteśmy jednak gotowi, aby przejąć 

obiekt. Odbył  razem z radnym Kędzierskim spotkanie. Obiekt jest wspólny, ale jeśli mamy nim 

zarządzać i go utrzymywać, a powiat chciałby łożyć  na to  mniejsze środki, to może oddać miastu tą 

część, którą od nas otrzymał podczas budowania obiektu. Miasto przekazało wówczas około 75 % 

nakładu. Wtedy moglibyśmy w ramach MOSiRu przejąć ten obiekt i nim zarządzać.  

Odnosząc  się  co do  wypowiedzi radnego Kędzierskiego burmistrz  podkreślał , że  nieliczni wiedzą ile 

wysiłku, wyjazdów, decyzji i rozmów zostało przeprowadzonych. Występowaliśmy do Sądu, aby 

unieważnić decyzję Wojewody dot. zaskarżenia uchwały Rady w sprawie studium uwarunkowań 

kierunków zagospodarowania przestrzennego naszego miasta. Dziś podjęta uchwała jest historyczna. 

Należy mieć  nadzieję, że jak najszybciej wejdzie w życie. Planowana  jest budowę osiedli 

wielorodzinnych oraz terenów rekreacyjnych, aby teren wokół basenu tętnił życiem, ale także 

planowana jest przestrzeń handlowa  dla zwiększenia konkurencyjności w naszym mieście. Jeszcze 

większym sukcesem będzie oddanie terenów pod inwestycje, szczególnie pod budownictwo 

wielorodzinne. Dziękował prezesowi RTBS, Lechowi Szalkowskiemu za to, że za działkę, którą 

przeznaczamy  pod  budownictwo mieszkaniowe, którą przekazaliśmy w formie zwiększenia udziałów 

w Spółce, dziś otrzymamy 300 000 zł. Na tej działce powstaną mieszkania, które będą między innymi 

mieszkaniami komunalnymi. Jest to dywidenda, swoista pomoc dla miasta.  

Burmistrz wyjaśniał również, że nie jest w stanie odpowiadać za inwestycje , które  prowadzi  Zarząd 

Dróg Wojewódzkich. Został ogłoszony kolejny przetarg i jest dobra wola. Głęboko wierzy  w to, że ten 

przetarg zostanie rozstrzygnięty.  Martwi go jednak to, że nie zrealizowane  zostaną kolejne  zadania , 

które są  w planach z Zarządem Dróg Wojewódzkich. Nie da się jednak  w ciągu jednego roku 

zrealizować wszystkich inwestycji. 

Co do zapytania radnego Żywockiego, dopiero w przyszłym roku będzie gotowy projekt na realizację 

tej inwestycji. Najwcześniej jesień 2018 roku.  



Odpowiadając radnemu Chojnackiemu w temacie parkingów, wyraził nadzieję, , że po uporaniu się ze 

sprawą własności i uzyskaniu  zgody powiatu , już w przyszłym roku uda się tę inwestycję zrealizować.  

Co do  oszczędności w oświacie  ,   nie one są najważniejsze, ale  chodzi   o stworzenie dobrej, 

bezpiecznej szkoły na wysokim poziomie. Pani dyrektor Kuźmińska w Zespole Szkolno-Przedszkolnym 

nr 1 ma prawo powołać 2 wicedyrektorów, a powołała jednego.  Odejdzie nam również 1 

wicedyrektor z Zespołu Szkół Miejskich. Dyrektorzy, którzy teraz przechodzą z funkcji dyrektorów na 

wicedyrektorów mieli dodatek funkcyjny w wysokości 50 %, teraz będą mieli 40 %, co pozwoli na 

uzyskanie  oszczędności 

Jeśli chodzi o Sądy, burmistrz  wyjaśniał, że każdy człowiek w wolnym, demokratycznym kraju ma 

prawo protestować, jeśli czuje zagrożenie. Być może nie wszyscy widzą potrzebę reformy Sądu. Każdy 

ma prawo mieć swoje zdanie, niezależnie od tego jakie mamy poglądy.     Miasto jest dla nas 

najważniejsze. Jeśli jakaś instytucja jest likwidowana, stanowczo należy  się temu sprzeciwiać. 

Energetyka wróciła, jest to powód do dumy. Trzeba  natomiast  uszanować to, że mieszkańcy 

wychodzą i manifestują swoje zdanie, mają do tego prawo.  

Odpowiadając radnemu Sobierajskiemu, podziękował za ten temat i jednocześnie poinformował, że 

rozmawiał o tym już około 1,5 roku temu proponując, aby taka wystawa się znalazła.  Razem z 

dyrektorem Szalkowskim rozmawiali o tym, aby uczcić wszystkich zasłużonych żołnierzy Ziemi 

Dobrzyńskiej. Można by  poprowadzić żywą lekcję historii. Zdaje sobie sprawę   z problemów  

lokalowych . Być może pan dyrektor Janusz Went w szkole im. mjr Henryka Sucharskiego mógłby 

poszerzyć wystawę o tych zasłużonych żołnierzy.  

 

Ad.7 

Przewodniczący Rady Miasta  zamknął  obrady XXXIX sesji. 

Płyta z nagraniem obrad  sesji stanowi   integralną  część do protokołu.  

 

 

 

Protokołowała :                                                                  Przewodniczący  Rady Miasta  

Mariola Malecka                                                                     Jarosław   Sochacki 

Joanna Cieszyńska   
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